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Protokół Nr 11 

z posiedzenia wspólnego komisji stałych Rady Gminy Poświętne, które odbyło sie 

w dniu 13 listopada w godzinach 9
25

-14
05

 w Sali konferencyjnej urzędu gminy.  

 

Radni wg załączonych list obecności. W posiedzeniu uczestniczył Przewodniczący 

Rady Gminy, Wójt Gminy, Kierownik i Skarbnik Zakładu Usług Komunalnych. 

Posiedzeniu przewodniczył radny Grzegorski przewodniczący Komisji Budżetowo-

Gospodarczej i Rolnictwa. 

Porządek posiedzenia: 

1. Zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków. 

2.Ustalenie wysokości dopłat do wody i ścieków  

3. Ustalenie ceny żyta do podatku rolnego 

4. Ustalenie wysokości podatku i opłat lokalnych na rok 2013. 

5. Zagadnienia bieżące . 

Ad.1 i 2. Wniosek w sprawie taryf przedstawił kierownik zakładu zapoznał zebranych 

również z wysokością obowiązując6ych taryf i wielkością obowiązujących taryf w 

sąsiednich gminach. 

W podjętej dyskusji radni omawiali zasadność proponowanych wysokości taryf i 

opłat. Zwracano uwagę na takie zagadnienia jak: 

- straty wody, 

- koszty ponoszone przez zakład a mające wpływ na wysokość taryf, 

- ceny armatury wodociągowej, 

- wysokość ceny wodomierzy i opłat stałych za to urządzenie, 

- opłat za wodę mieszkańców sezonowych, 

- radny Wielgus wnioskował o urealnienie opłaty stałej za wodomierz i 

zwiększenie do wysokości ceny 1 m3 wody. 

- kierownik zakładu stwierdził, że można zmniejszyć dopłaty gminy ze względu 

na pozytywny odbiór wśród mieszkańców wzrostu cen wody. 

- Wójt dodał, że przy o0becnych założeniach wzrost byłby o 10 gr., albo musi 

być zwiększona dopłato do 0,44 zł. 

- radny Kacprzak Bolesław stwierdził, że był inicjatorem braku podwyżek wody 

w ubiegłym roku, wtedy uzasadnił swoje stanowisko, co związane  było z 

sytuacją oświatową, a nie mięliśmy, czym uzasadnić wzrostu cen wody, 

musimy osiągnąć konsensus. 

W podsumowaniu dyskusji radni opowiedzieli sie za wzrostem cen wody i 

zaproponowano taryfę wody w wysokości 2,18 zł netto, opłata dla mieszkańca 1,80 zł 

a dopłata gminy 0,38 zł,  opłata stała w wysokości 2 zł netto. 

W dalszej dyskusji Wójt stwierdził, że przy przedyskutowanych stawkach dopłata 

gminy do wody zmniejszy się o około 13 tys. zł do kwoty 41500 zł. 

- pani Sałaj księgowa zakładu omówiła taryfy dotyczące odprowadzania ścieków, 

dodała, że zakład planował wzrost o 3 % cen. 

- radny Małachowski zaznaczył, że zakład produkuje około 100 tys. m3 wody, z 

czego jak widać z przedstawionych dokumentów kanalizacja przyjmuje około 

11%, gdzie podziała się reszta wody. 
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- pani Sałaj oznajmiła,. że przy przedstawionej propozycji opłata mieszkańca 

wynosiłaby 3,02 zł brutto, gmina 2,91 zł, co ogółem wyniosłoby 26772 zł z 

budżetu gminy. 

- radny Grzegorski zaproponował urealnienie cen ścieków. 

W dalszej dyskusji radni omawiali kwestie związane z cenami oczyszczenia ścieków, 

wielkością zrzutu, opłatami ponoszonymi przez mieszkańców, jak również dopłatami 

ponoszonymi przez budżet.  

- radny Kacprzak Bolesław zapytał o ilość przyłączy kanalizacyjnych i wielkość 

dopłat do ścieków, 

- pani Sałaj – mamy 98 przyłączy, dopłacamy około 270 zł do ścieków rocznie a 

47 zł do wody rocznie. 

- radny Pawlik poprosił o przedstawienie procentowego wskaźnika dopłat. 

- pani Sałaj oznajmiła, że wynosi to 26% do wody i 42% do ścieków. 

godzina 1040 na posiedzenie przybył rady Franas – liczba radnych wzrosła do 13. 

W dalszej dyskusji radny Grzegorski zaproponował pozostawienie cen na poprzednim 

poziomie. W konsekwencji radni przyjęli propozycję wzrostu o 10 gr., co obrazuje 

taryfa w wysokości 5,52 zł a dopłata z budżetu gminy wyniesie 8250 zł. 

Radny Grzegorski ogłosił przerwę w obradach do godziny 11
20

. 

Ad.3. Radny Grzegorski poinformował, że ostatnio ustalono cenę żyta w wysokości 32 

zł z kwintal. 

- Wójt omówił przedstawione radnym dokumenty, zapoznał ze stawkami 

obowiązującymi w gminach sąsiednich, dodał, że wszystkie gminy zwiększają 

stawki, zaproponował stawkę w wysokości 38 zł. 

- radny Pawlik proponował stawkę w wysokości 40 zł 

Podczas dyskusji w sprawie ustalenia wysokości ceny żyta radni zaakceptowali kwotę 

podaną przez Wójta i ustalono wysokość ceny żyta na kwotę 38 zł za kwintal. 

Ad.4. Pani Kupis omówiła przedstawione radnym stawki podatków. 

- Wójt dodał, że inni Wójtowie średnio zwiększali stawki o około 5%. 

W dyskusji rozpatrywano przedstawione stawki podatku od nieruchomości, 

rozpatrując możliwie wszystkie aspekty oddziaływania zwiększonych stawek 

podatkowych proponowali nowe. 

- radny Pawlik wnioskował, aby na sesje podać dane o ile wzrosły taryfy, jakie 

odpłatności ponosić będą mieszkańcy, na jakiej podstawie nalicza sie stawki 

podatku od masztów telekomunikacyjnych. 

- pani Kupis oznajmiła, że operatorzy sami naliczają wysokość podatku. 

Na zakończenie dyskusji radni uzgodnili wysokość stawek podatku od nieruchomości 

w wysokości podanej w załączniku do protokołu.  

Radny Grzegorski przewodniczący posiedzenia ogłosił przerwę do godziny 12
40

. 

Po wznowieniu posiedzenia w dalszej dyskusji radni omawiali stawki podatku od 

środków transportowych. Dodatkowych wyjaśnień udzielała pani Barbara Anioł 

pracownik urzędu. Wójt zapoznał zebranych ze stawkami podatku obowiązującymi w 

sąsiednich gminach. Przewodniczący Rady zaproponował wzorem innych gmin 

ujednolicenie załączników tabelarycznych. 

- Wójt oznajmił, że taki podział narzucony został poprzednio przez organ 

nadzoru. 
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- pani Anioł odpowiadając radnemu Pawlikowi odnośnie masztów oznajmiła, że 

operatorzy naliczają wysokość podatku od wartości budowli z dnia powstania. 

W dyskusji radni ustalili stawki podatku od środków transportowych w wysokości 

przedstawionej w załaczniku do protokołu. 

Ad.5.Radny Wielgus pytał o termin sesji oraz proponowane zagadnienia. 

- radny Franas poruszył kwestie remontu dróg w ramach funduszu sołeckiego i 

sposób rozwozu tłucznia na poszczególne drogi, poprosił o wałowanie 

nawiezionego tłucznia, aby spełnić postulaty mieszkańców, 

- radny Grzegorski zwrócił uwagę, aby do grubego tłucznia nawozić drobniejszy. 

- Wójt oznajmił, że gmina posiada tylko taki rodzaj kruszywa, 

- radny Świader Jan poprosił o tłuczeń na drogę od Ił do Poświętnego oraz 

zwrócił uwagę na awarię oświetlenia w Iłach, 

- radny Grzegorski poprosił o przekazanie sprawy awarii oświetlenia dla pana 

Barula, 

- pani Anioł zaprezentowała nowy sposób prezentacji stawek do opodatkowania 

środków transportowych, 

- radny Franas pytał o termin podjęcia uchwały budżetowej, czy będzie w 

grudniu 

- Wójt dodał, że materiały z informacji oświatowej zostaną doręczone radnym 

przed sesją. 

 

Po zakończeniu dyskusji i wyczerpaniu zagadnień przewidzianych na posiedzenie 

radny Grzegorski przewodniczący posiedzenia o godzinie 14
05

 zamknął posiedzenie 

wspólne komisji stałych Rady Gminy Poświętne. 
 

Protokołował                                                    Przewodniczył: 

        Przewodniczący Komisji Budżetowo-    

Bolesław Kośka                         Gospodarczej i Rolnictwa 

            

                           Marian Grzegorski  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                    

    

            Andrzej Pawlik 

       Przewodniczący Komisji Oświaty,    

                  Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych 

         

             Michał Franas 

  

 

 
 


